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Αθήνα, σήµερα στις 8 Οκτωβρίου 2012, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Απόστολο Αλεξό-
πουλο, Βουλευτή Β’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην καθυστέ-
ρηση των έργων για την επέκταση του προαστιακού στα Αραχω-
βίτικα Πατρών.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην παρά-
σταση διαµαρτυρίας που θα πραγµατοποιήσουν τα µέλη του
Διοικητικού Συµβουλίου της Ένωσης Υπαλλήλων Νοµού Αχαΐας
στον αρχηγό της ΕΛΑΣ λόγω ελλιπούς ενίσχυσής τους.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τις ενέργειες που
πρέπει να γίνουν για την αξιοποίηση του Σκαγιοπολείου κληρο-
δοτήµατος στην Πάτρα.

4) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το προσωπικό των Τουριστικών Επιχειρή-
σεων Καψή Θεσσαλονίκης αιτείται την επίλυση των προβληµά-
των βιωσιµότητας των ξενοδοχειακών επιχειρήσεων εξαιτίας της
συσσώρευσης χρεών διαµονής Λίβυων τραυµατιών.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην πειθαρχική
δίωξη που ασκήθηκε από τον Υπουργό Υγείας για την υπόθεση
έκδοσης πλαστών πιστοποιητικών τυφλότητας από την υγειονο-
µική επιτροπή Ζακύνθου.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Θωµάς Γιαννακούλης εκφράζει
τη δυσαρέσκειά του για το γεγονός ότι έχουν παρέλθει τρία χρό-
νια από την επιτυχία του σε διαγωνισµό του ΑΣΕΠ για το Υπουρ-
γείο Εθνικής Άµυνας και παραµένει άνεργος.

7) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΠΑΥΛΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία διαµαρτύρεται για τη διακοπή λειτουργίας
της ΔΟΥ Σοφάδων Καρδίτσας.

8) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία οι εργαζόµενοι της ΑΤΕ LEASING αιτούνται ίση µετα-
χείριση µε τους συναδέλφους τους στην ΑΤΕ ΒΑΝΚ και τη δια-
σφάλιση των θέσεων εργασίας τους.

9) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Εργατικό Κέντρο Ηρακλείου Κρή-
της διαµαρτύρεται για την ανάθεση σε ιδιωτική εταιρεία των
ραντεβού του ΕΟΠΥΥ.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία Σύλλογοι Πολυτέκνων Δυτικής Μα-
κεδονίας επισηµαίνουν την άνιση µεταχείριση των τέκνων
πολύτεκνων οικογενειών µετά τα αποτελέσµατα των πρόσφατων
πανελλαδικών εξετάσεων.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
Αχαΐας εκφράζει τη διαµαρτυρία της για το ελλιπές αστυνοµικό
προσωπικό µε το οποίο ενισχύθηκε η Αστυνοµική Διεύθυνση
Αχαΐας κατά τις έκτακτες µεταθέσεις.

12) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝ-
ΤΑΡΗ και Επικρατείας κ. ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία ο Ενιαίος Φορέας Μελών ΔΕΠ του Ελληνικού Ανοι-
κτού Πανεπιστηµίου επισηµαίνει τα προβλήµατα που δηµιουρ-
γούνται από τον τρόπο επιλογής της Διοικούσας Επιτροπής του
Ιδρύµατος και τον τρόπο διοίκησης, µε αποτέλεσµα την υποβάθ-
µιση των σπουδών και την απαξίωση του Ιδρύµατος στην πανε-
πιστηµιακή κοινότητα.

13) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και κ.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Δήµος
Μινώα Πεδιάδας Νοµού Ηρακλείου αιτείται τη διατήρηση του πα-
ραρτήµατος ΙΚΑ Αρκαλοχωρίου και την αναβάθµισή του σε υπο-
κατάστηµα.

14) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Λαυρεωτικής Ν. Αττικής
αιτείται την επίλυση του προβλήµατος µεταφοράς µαθητών του
δήµου σε σχολεία της περιοχής.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’
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15) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Κωφών Ηρακλείου
Κρήτης «ΚΑΝΤΙΑ» αιτείται τη λήψη επιχορήγησης από το προϊόν
του Ειδικού Κρατικού Λαχείου του οικονοµικού έτους 2011.

16) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Ελευσίνας εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για τη στάση της ΔΕΗ
απέναντι σε ευπαθείς κοινωνικές οµάδες της ευρύτερης περιο-
χής του Θριάσιου Πεδίου.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία τα µέλη της Πολυτεχνικής Παρέµ-
βασης Πατρών και Περιχώρων αιτούνται την εφαρµογή µειωµέ-
νων µηνιαίων εισφορών για τους αθλητές των ακαδηµιών που
προέρχονται από πολύτεκνες οικογένειες.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Ματσούκας αιτείται
την επέκταση του ορίου ενεργού υπηρεσίας των µελών ΔΕΠ και
την εξοικονόµηση πόρων στο δηµόσιο.

19) Η Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥ-
ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι πρώην εργαζόµενοι της
Συνεταιριστικής Βιοµηχανίας Επεξεργασίας Κρέατος Ηπείρου
«ΣΒΕΚΗ Α.Ε.» εκφράζουν τη δυσαρέσκειά τους για τη µη κατα-
βολή του συνόλου των απαιτήσεών τους λόγω παρέµβασης της
Διοίκησης του ΙΚΑ.

20) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ψυχιατρική Κλινική Κατερίνης «ΕΛ-
ΠΙΔΑ» επισηµαίνει τη δύσκολη θέση στην οποία περιέρχονται οι
ασφαλισµένοι και ιδιαίτερα όσοι ανήκουν στην κοινωνικά και ια-
τρικά ευαίσθητη οµάδα των ψυχικά πασχόντων µετά την από-
φαση του ασφαλιστικού τους οργανισµού να µην καλύπτει πλέον
καµία δαπάνη νοσηλείας.

21) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας του Νοµού Ηλείας καταθέτει τις προτά-
σεις του για την αναβάθµιση της Σχολής Εκπαιδεύσεως Τεχνιτών
Τηλεπικοινωνίας.

22) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ, Λαρί-
σης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ και Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία
Εργαζοµένων Βιοµηχανιών Ζαχάρεως Ελλάδος αιτείται τη διά-
σωση της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων αιτείται την αποκατάσταση της αδικίας
σχετικά µε τις τακτικές µεταθέσεις του 2012.

24) Η Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΕΛΕΝΗ ΜΑΚΡΗ-ΘΕΟΔΩΡΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Λοκρών Νοµού
Φθιώτιδας αιτείται να αποκατασταθούν οι σοβαρές ζηµιές στο
οδικό δίκτυο και την αγροτική οδοποιία που προκλήθηκαν από
τα έντονα καιρικά φαινόµενα της 14ης Σεπτεµβρίου 2012.

25) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε παρατυ-
πίες που σηµειώθηκαν σε διαγωνισµό για την πρόσληψη
εποχικών πυροσβεστών.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλλό-
γων Διδακτικού και Ερευνητικού Προσωπικού, η Οµοσπονδία
Συλλόγων Εκπαιδευτικού Προσωπικού και η ‘Ενωση Ελλήνων
Ερευνητών καταθέτουν υπόµνηµα σχετικά µε τις σηµαντικές πε-

ρικοπές στα ειδικά µισθολόγια των ακαδηµαϊκών δασκάλων και
ερευνητών.

27) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Αλµωπίας Νοµού Πέλ-
λας αιτείται να εγκριθούν οι ετήσιες συµβάσεις του καλλιτε-
χνικού διδακτικού προσωπικού των Δηµοτικών Ωδείων.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ελληνι-
κού Εµπορίου αιτείται την αποτροπή πρόσθετης επιµήκυνσης
του ισχύοντος φορολογικού συστήµατος.

29) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία Σύλλογοι Εργαζοµένων του Νοµού
Πέλλας και ο Δικηγορικός Σύλλογος Γιαννιτσών εκφράζουν την
αντίθεσή τους στην ακολουθούµενη οικονοµική πολιτική της Κυ-
βέρνησης και στα επικείµενα νέα δηµοσιονοµικά µέτρα.

30) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυτέ-
κνων Ελλάδος εκφράζει τη διαµαρτυρία της για την κατάργηση
των πολυτεκνικών επιδοµάτων και τη φορολόγηση των πολυτέ-
κνων και προτείνει µέτρα για την επίλυση των προβληµάτων
τους.

31) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Κιάτου Νοµού Κοριν-
θίας εκφράζει την αντίθεσή του στο ενδεχόµενο κλείσιµο
δηµοσίων υπηρεσιών στο Κιάτο Κορινθίας.

32) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την αν-
τίθεση του Προέδρου του Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος στην
αύξηση των ασφαλιστικών εισφορών και στην πεποίθησή του ότι
αυτή δεν εξυπηρετεί τη βιωσιµότητα του ταµείου.

33) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών, Βιο-
τεχνών και Εµπόρων Νοµού Καβάλας επισηµαίνει τις δυσκολίες
που αντιµετωπίζουν οι µικροµεσαίοι επαγγελµατίες λόγω των
φόρων και εισφορών που οφείλουν να καταβάλουν.

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Κωφών Ηρακλείου Κρή-
της «ΚΑΝΤΙΑ» αιτείται τη λήψη της επιχορήγησης από το προϊόν
του Ειδικού Κρατικού Λαχείου του οικονοµικού έτους 2011.

35) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλή-
λων Νοµού Μαγνησίας αιτείται την ενίσχυση της Αστυνοµικής Δι-
εύθυνσης Μαγνησίας από τις συµπληρωµατικές µεταθέσεις και
προτείνει βελτιώσεις στη διάρθρωση των υπηρεσιών.

36) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Προσωπικού του Οίκου
Ναύτου αιτείται τη διασφάλιση των θέσεων εργασίας που τίθεν-
ται σε κίνδυνο από απόφαση του Διοικητικού του Συµβουλίου η
οποία είναι αντίθετη µε το άρθρο 46 του ν. 4075/2012 «Συνταξιο-
δοτικές ρυθµίσεις, ενιαίο µισθολόγιο-βαθµολόγιο και εργασιακή
εφεδρεία».

37) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Λιµενικό Ταµείο Σκοπέλου
αιτείται την άµεση αποκατάσταση των προβληµάτων στα λιµάνια
αρµοδιότητας του Λιµενικού Ταµείου Σκοπέλου, καθώς τα νησιά
των Σποράδων κινδυνεύουν να µείνουν χωρίς δυνατότητα προ-
σέγγισης οχηµαταγωγών πλοίων.

38) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Συνταξιούχων Εφη-
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µεριδοπωλητών και Υπαλλήλων Πρακτορείων Αθηνών και Περι-
χώρων επισηµαίνουν την αδυναµία καταβολής συντάξεων για τον
επόµενο µήνα από το Ταµείο τους, ως συνέπεια της ζηµίας που
υπέστησαν τα ασφαλιστικά ταµεία λόγω του «κουρέµατος».

39) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την άµεση επίλυση των
προβληµάτων που προκαλούν οι ελλείψεις σε υλικά και φάρµακα
στα νοσοκοµεία του Νοµού Ηρακλείου.

40) Οι Βουλευτές, Χαλκιδικής κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ και Β’
Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία το Σωµατείο Υπαλλήλων Παιγνίων και Λοιπών Ειδικο-
τήτων Καζίνο «Πόρτο Καρράς» καταγγέλλει τη συρρίκνωση των

εργασιακών δικαιωµάτων των εργαζοµένων και αιτείται την κα-
ταβολή των δεδουλευµένων τους.

41) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία κάτοικοι της περιοχής του Ασπρο-
πύργου Αττικής διαµαρτύρονται για τον παράνοµο καταυλισµό
Ροµά στην περιοχή και τα προβλήµατα που δηµιουργούνται.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 203/18-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνιδος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
103465/IH EΞ/10-9-2012 έγγραφο από τον Υπουργό Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 1023/24-08-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κεγκέρογλου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 372/11-09-2012

έγγραφο από τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.
Αλεξόπουλο. 

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Συν-
δέσµου «ΧΡΥΣΗ ΑΥΓΗ» κ. Νικόλαος Μιχαλολιάκος και οι Βουλευ-
τές του κόµµατός του κατέθεσαν πρόταση νόµου: «Ανακήρυξη
της Αποκλειστικής Οικονοµικής Ζώνης από την Ελληνική Δηµο-
κρατία». 

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα το δελτίο αναφορών και ερωτήσεων της Τρίτης 9
Οκτωβρίου 2012. 

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ – ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 182/23-8-2012 αναφορά του Βουλευτή Επικρα-
τείας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Μιχελάκη προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ένταξη των Ελλήνων ιδιω-
τών φυσικών προσώπων κατόχων οµολόγων του ελληνικού δη-
µοσίου στο PSI+.

2. Η µε αριθµό 709/3-8-2012 ερώτηση του Βουλευτή Κερκύρας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνι-
κού Μετώπου κ. Στέφανου Σαµοΐλη προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει το Γενικό Νοσοκο-
µείο Κέρκυρας. 

3. Η µε αριθµό 998/24-8-2012 ερώτηση του Βουλευτή Ευβοίας
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Συµεών Κεδίκογλου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το κόστος της τηλεφωνι-
κής κλήσης των ασφαλισµένων στον ΕΟΠΥΥ. 

4. Η µε αριθµό 817/20-8-2012 ερώτηση της Βουλευτού Μαγνη-
σίας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Μαρίνας Χρυσοβελώνη προς
τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας,
σχετικά µε την επιστροφή αχρεωστήτως των καταβληθεισών πα-
ράνοµων συντάξεων σε Έλληνες και αλλοδαπούς. 

5. Η µε αριθµό 613/33/1-8-2012 ερώτηση και αίτηση κατάθε-
σης εγγράφων του Βουλευτή Σερρών του Λαϊκού Συνδέσµου –
Χρυσή Αυγή κ. Αρτέµιου Ματθαιόπουλου προς τον Υπουργό Οι-
κονοµικών, σχετικά µε τη µεταολυµπιακή χρήση των αθλητικών
εγκαταστάσεων των Ολυµπιακών Αγώνων του 2004. 

6. Η µε αριθµό 518/30-7-2012 ερώτηση του Βουλευτή Ευβοίας
της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Αναγνωστάκη προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα δάνεια σε επιχειρήσεις
στους πυρόπληκτους νοµούς. 

7. Η µε αριθµό 1206/31-8-2012 ερώτηση της Βουλευτού Β’ Πει-
ραιώς του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Διαµάντως Μα-
νωλάκου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την επαρκή
στελέχωση του Νοσοκοµείου Ύδρας µε ιατρικό, νοσηλευτικό και
λοιπό προσωπικό. 

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ – ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130
παράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1226/3-9-2012 ερώτηση της Βουλευτού Α’ Θεσ-
σαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτι-
κού Κοινωνικού Μετώπου κ. Δέσποινας Χαραλαµπίδου προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε τις απολύσεις εργαζοµένων στα έργα του µετρό Θεσσα-
λονίκης. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 363/2-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ασηµίνας Σκόν-
δρα προς τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρο-
νικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε την αλλαγή στο καθεστώς
συνυπηρέτησης, µετάθεσης και απόσπασης δηµοσίων υπαλλή-
λων δεν θα συζητηθεί µετά από συνεννόηση Υπουργού και Βου-
λευτού και διαγράφεται. 

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 381/2-10-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Δηµη-
τρίου Παπαδηµούλη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και τον Υφυπουργό
στον Πρωθυπουργό, σχετικά µε το καθεστώς λειτουργίας τηλε-
οπτικών σταθµών εθνικής εµβέλειας. 

Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Σίµος Κεδίκογλου. 
Ορίστε, κύριε Παπαδηµούλη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, η Ελλάδα είναι η µόνη χώρα στην Ευρώπη που

µε ευθύνη των κυβερνήσεων της Νέας Δηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ επί δεκαετίες τα τηλεοπτικά κανάλια εθνικής εµβέλειας
εκπέµπουν σε ένα καθεστώς άναρχο, αρρύθµιστο και αυθαίρετο. 

Από το 1995 παραµένει ένα καθεστώς προσωρινής νοµιµότη-
τας µε διαδοχικές παρατάσεις. Και ήρθε το 2010 µε την απόφαση
3578 το ίδιο το Συµβούλιο της Επικρατείας να χαρακτηρίσει αυτό
το καθεστώς των προσωρινών ανανεώσεων παράνοµο και αντι-
συνταγµατικό.

Οι τηλεοπτικές συχνότητες εθνικής εµβέλειας είναι δηµόσιο
αγαθό. Σε όλες τις χώρες της Ευρώπης δίνονται µετά από δια-
γωνισµό και φέρνουν στο ταµείο δηµόσια έσοδα. Έχετε δίπλα
σας και το συναρµόδιο συνάδελφό σας, τον κ. Μαυραγάνη. Μόνο
στην Ελλάδα αυτός ο διαγωνισµός έχει κόκκαλα και παρ’ ότι έχει
αποφασιστεί µε νόµο από το ’95, δεν έχει γίνει ακόµη. Γιατί; Για
να συνεχίζεται µία προνοµιακή εκχώρηση αυτών των συχνοτήτων
στους ιδιοκτήτες µεγαλοεπιχειρηµατίες που είναι οι µεγαλοµέ-
τοχοι των καναλιών αυτών και να υπάρχει το παιχνίδι της πολιτι-
κής δοσοληψίας. Σου δίνω την παράταση αυτού του προνοµίου,
χωρίς κανόνες, χωρίς διαγωνισµό, χωρίς έσοδα και µου δίνεις
πολιτική στήριξη, στα κόµµατα που δροµολόγησαν αυτή τη δια-
δικασία.

Σας ερωτώ, λοιπόν: Γιατί επί είκοσι χρόνια δεν εφαρµόζονται
οι προβλέψεις του νόµου του ’95; Στον κρατικό προϋπολογισµό
του 2011 είχε προβλεφθεί έσοδο 350 εκατοµµύριων ευρώ από
το διαγωνισµό για την αδειοδότηση των τηλεοπτικών σταθµών
εθνικής εµβέλειας. Πόσα εισπράχθηκαν από αυτά; Μηδέν. 

Γιατί δεν µπήκε αντίστοιχο έσοδο το 2012; Γιατί δεν υπάρχει
στο προσχέδιο του προϋπολογισµού για το 2013, παρ’ ότι έχετε
δεσµευτεί ότι µέχρι το τέλος του 2013 θα έχει ολοκληρωθεί αυτή
η διαδικασία.

Πότε θα σταµατήσει επιτέλους αυτό το καθεστώς των διαδο-
χικών παρατάσεων της αυθαιρεσίας και της ανοµίας που το ίδιο
το Συµβούλιο της Επικρατείας έχει χαρακτηρίσει παράνοµο; 

Επίσης, µπορείτε να µας πείτε από το 1995 µέχρι τώρα κάθε
χρονιά πόσα έσοδα µάζεψε το ελλειµµατικό και υπερχρεωµένο
δηµόσιο ταµείο από τη χρήση αυτών των συχνοτήτων; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Κεδίκογλου έχει
το λόγο για τρία λεπτά.

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Τη διαφοροποιήσατε ελαφρώς την ερώτησή σας, αλλά θα σας
καλύψω.

Συµφωνώ, κύριε Παπαδηµούλη, είναι µία παγκόσµια πρωτο-
τυπία το καθεστώς των εικοσαετών προσωρινών αδειών. Να σας
υπενθυµίσω ότι όταν ξεκίνησε –θα συµφωνήσετε φαντάζοµαι ότι
η µετάβαση στην ελεύθερη τηλεόραση, στους ιδιωτικούς σταθ-
µούς δεν έγινε µε τον καλύτερο τρόπο. Ήταν και η Αριστερά
στην κυβέρνηση όταν ξεκίνησε η όλη διαδικασία και είναι ένα

φαινόµενο που είκοσι χρόνια ταλανίζει το πολιτικό σύστηµα. Δεν
είναι ένα φαινόµενο σηµερινό, και φυσικά δεν αποτελεί
προνοµιακό αντικείµενο διερεύνησης της Αριστεράς. 

Προσωπικά εγώ ο ίδιος, όχι µόνο ως δηµοσιογράφος, ως
Βουλευτής της Κυβέρνησης αλλά και της Αντιπολίτευσης,
ως Τοµεάρχης ΜΜΕ στη Νέα Δηµοκρατία προσπάθησα να
εισχωρήσω στα «άδυτα» του τηλεοπτικού-νοµοθετικού σκηνικού
και να κατανοήσω µερικές φορές µέχρι και τα ακατανόητα.

Θα σας απαντήσω αναλυτικά σε όλες τις ερωτήσεις σας, τις
οποίες µου έχετε υποβάλει, ενηµερώνοντάς σας παράλληλα ότι
όταν ανέλαβα τα καθήκοντα µου πριν από µόλις τρεις µήνες, είχα
και εγώ τις ίδιες απορίες µε εσάς.

Οι απαντήσεις που έχω να σας δώσω είναι οι εξής:
Αναφορικά µε το ποια είναι τα ετήσια έσοδα του δηµοσίου,

σας ενηµερώνω ότι από το 1995 έως και το 2010 έχουν καταλο-
γιστεί από την αρµόδια υπηρεσία της Γενικής Γραµµατείας
Μέσων Ενηµέρωσης στους τηλεοπτικούς σταθµούς εθνικής
εµβέλειας ποσά συνολικού ύψους 105.000.000 ευρώ περίπου,
που αντιστοιχούν στο προβλεπόµενο ετήσιο αντάλλαγµα υπέρ
του ελληνικού δηµοσίου για τη χρήση των διαύλων ραδιοσυχνο-
τήτων. 

Η αρµόδια υπηρεσία έχει προβεί στις προβλεπόµενες
ενέργειες ακόµα και έναντι τηλεοπτικών σταθµών που δεν έχουν
υποβάλει στοιχεία, προκειµένου να επιταχύνουν τις διαδικασίες
υποβολής τους. Για το έτος 2011 εκκρεµεί η υπογραφή των
σχετικών αποφάσεων, εν όψει ολοκλήρωσης του ελέγχου των
υποβαλλόµενων στοιχείων των τηλεοπτικών σταθµών από τις
αρµόδιες υπηρεσίες. 

Για την είσπραξη των εν λόγω ποσών αρµόδιες είναι οι
ΔΟΥ ΦΑΕΕ. Συνεπώς τα σχετικά στοιχεία µπορούν να αναζητη-
θούν µέσω του Υπουργείου Οικονοµικών. 

Για να µη σας κουράσω µε αριθµούς, υποβάλλω για τα
Πρακτικά τα αναλυτικά στοιχεία αναφορικά µε το ύψος των
επιβληθέντων χρηµατικών ποσών ανά τηλεοπτικό σταθµό και ανά
έτος, τα οποία είναι στα διάθεσή σας.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Σίµος Κεδίκογλου καταθέ-
τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα στοιχεία, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύ-
θυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όσον αφορά στην καταβολή τελών από τους τηλεοπτικούς
σταθµούς εθνικής εµβέλειας για την ψηφιακή εκποµπή του
προγράµµατός τους, σας ενηµερώνω ότι βρισκόµαστε σε µια
µεταβατική περίοδο, σε µια καθοριστική περίοδο για όλους. Η
κάθε κυβέρνηση και ο κάθε Υπουργός µπορεί και θέλει να κάνει
τις δικές του αλλαγές. Ωστόσο, σε καίρια ζητήµατα δεν µπορού-
µε να συνεχίζουµε να µεταθέτουµε το πρόβληµα προβαίνοντας
σε αποσπασµατικές και βραχύβιες ρυθµίσεις.

Επιβάλλεται, κύριε  Παπαδηµούλη,  να δηµιουργηθεί ένα
σύγχρονο νοµικό πλαίσιο µε τη στήριξη όλων των δηµοκρατικών
πολιτικών δυνάµεων, προκειµένου να έχει την αναγκαία δηµο-
κρατική νοµιµοποίηση, αλλά και διαχρονικότητα ως προς την
ισχύ και την εφαρµογή του. Η Κυβέρνηση ήδη επεξεργάζεται το
σχετικό κανονιστικό πλαίσιο για τη ρύθµιση του θέµατος του
ανταλλάγµατος από τους φορείς που θα δραστηριοποιηθούν
στη σχετική αγορά και πολύ σύντοµα θα τεθεί σε δηµόσια
διαβούλευση.

Ως προς το ερώτηµά σας σχετικά µε το πότε θα χορηγηθούν
οι νόµιµες άδειες λειτουργίας των τηλεοπτικών σταθµών και υπό
ποιες προϋποθέσεις, σας γνωστοποιώ πως το κανονιστικό πλαί-
σιο –το οποίο και αποτελεί προϋπόθεση για την έναρξη της
διαδικασίας χορήγησης αδειών στους τηλεοπτικούς σταθµούς–
προωθείται µε ταχείς ρυθµούς από την Κυβέρνηση. Σηµειώνεται,
δε, ότι έχει ήδη υπογραφεί ο Χάρτης Συχνοτήτων Επίγειας
Ψηφιακής Ευρυεκποµπής Τηλεοπτικού Σήµατος, επί τη βάσει
του οποίου θα προχωρήσει και η αδειοδότηση των τηλεοπτικών
σταθµών µετά από δηµόσια διαβούλευση.

Είναι σαφές ότι από τη συγκεκριµένη διαδικασία θα προκύ-
ψουν έσοδα για το δηµόσιο. Βεβαίως, η Κυβέρνηση θα λάβει
σοβαρά υπ’ όψιν της, πρώτον, την τρέχουσα οικονοµική και
κοινωνική κατάσταση και δεύτερον, τη διασφάλιση του δηµοσίου
συµφέροντος.
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Τέλος, ως προς το ερώτηµά σας αν ισχύει η δέσµευση της
προηγούµενης Κυβέρνησης για ολοκλήρωση της ψηφιακής
µετάβασης στην τηλεόραση και για οριστική αδειοδότηση έως
το τέλος του 2013, σας ενηµερώνω πως η µετάβαση
στην ψηφιακή ευρυεκποµπή βρίσκεται ήδη σε πλήρη εξέλιξη,
µε τη σταδιακή διακοπή του αναλογικού σήµατος από µεγάλα
κέντρα εκποµπής, όπως ο Υµηττός, ο Χορτιάτης κ.α. 

Στόχος µας είναι εντός του 2013 να ολοκληρωθούν οι σχετικές
διαδικασίες ώστε να προκύψει το ψηφιακό µέρισµα και να
πολλαπλασιαστούν τα οφέλη του ελληνικού δηµοσίου.

Θεωρώ –µάλλον είµαι πεπεισµένος– ότι η Ελλάδα του σήµερα
έχει ωριµάσει αρκετά για αυτή τη  µετάβαση.  Ωστόσο, οι
προκλήσεις παραµένουν πολλές, γι’ αυτό απαιτείται ευελιξία
τόσο από µέρους των πολιτικών δυνάµεων όσο και από µέρους
των φορέων της συγκεκριµένης αγοράς.

Πιστεύω, λοιπόν, κύριε  Παπαδηµούλη και κλείνω κύριε
Πρόεδρε, πως έχει φτάσει πλέον η στιγµή που πρέπει όλες οι
δηµοκρατικές δυνάµεις να ενώσουν τις φωνές τους τόσο για τα
κακώς κείµενα της τελευταίας εικοσαετίας αλλά και προκειµένου
η µετάβαση από την αναλογική στην ψηφιακή εποχή να
αποτελέσει µεταρρύθµιση άξια του ονόµατός της.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Παπαδηµούλης

έχει το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, στην

επίκαιρη ερώτηση που σας έκανα, αλλά και στο γραπτό κείµενο
που είχατε στη διάθεσή σας να προετοιµαστείτε, δεν σας
ρώτησα πόσα έχουν καταλογιστεί από το 1995 µέχρι τώρα, αλλά
πόσα έχουν εισπραχτεί, πόσα είναι τα έσοδα στο δηµόσιο ταµείο
και δεν µου είπατε.

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):
Συγγνώµη, αλλά µέσα σε πέντε µέρες θέλατε να σας βρω τα
στοιχεία;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Βεβαίως. Όταν είναι να τα
πάρετε από τον µισθωτό, τον συνταξιούχο, τον άνεργο
καταργώντας δώρα, επιδόµατα, ετοιµάζετε σε ώρες αυτά που
σας ζητάει η τρόικα. Δεν µπορείτε λοιπόν να µου πείτε από τα
καταλογισθέντα 110 εκατοµµύρια ευρώ πόσα εισπράξατε από
τους τηλεοπτικούς σταθµούς σε εφαρµογή των νόµων; 

Δεύτερον, στο δεύτερο µνηµόνιο που ψηφίσατε ΠΑΣΟΚ και
Νέα Δηµοκρατία και εφαρµόζετε τώρα ΠΑΣΟΚ, Νέα Δηµοκρατία
και ΔΗΜΑΡ –και προς το χειρότερο- στις σελίδες 158 και 159 της
αγγλικής έκδοσης υπάρχει ένα από τα ελάχιστα σηµεία του
µνηµονίου που δεν εφαρµόζεται. Και αναφέρει ότι πρέπει να γίνει
δηµόσιος διαγωνισµός για να δοθούν οι τηλεοπτικές συχνότητες
εθνικής εµβέλειας και να υπάρχουν έσοδα στο δηµόσιο. Πότε;
Έχετε µία δέσµευση ότι θα γίνει µέσα στο 2013. Μπορείτε να
δεσµευτείτε τώρα ότι µέσα στο 2013 θα ολοκληρωθεί αυτός ο
διαγωνισµός; Και επιπλέον, πόσα; Το 2011 είχε προβλέψει µία
Κυβέρνηση έσοδα 350 εκατοµµύρια ευρώ. Στο «πόσα» µου
είπατε ότι θα συνεκτιµήσετε την κατάσταση, το δηµόσιο
συµφέρον, µε βάση την εκτίµηση που κάνετε. Πόσα και πότε και
µε ποιες διαδικασίες; Διότι όταν εκπροσωπείτε κόµµατα που
είκοσι χρόνια δεν εφαρµόζουν τους νόµους που τα ίδια ψηφίζουν
κάνοντας χαριστικές ρυθµίσεις προς τους µεγαλοκαναλάρχες
και οδηγώντας το Συµβούλιο της Επικρατείας να λέει «αυτό είναι
παράνοµο και αντισυνταγµατικό», πώς να σας πιστέψει κανείς
όταν καταφεύγετε σε γενικές διατυπώσεις που δεν έχουν τίποτα
το δεσµευτικό; 

Τέλη χρήσης συχνοτήτων: Με βάση το νόµο που έχετε ψηφίσει
και εφαρµόζετε, η δέσµευση είναι 2% επί του τζίρου µε εξαίρεση
τις χρονιές των εκλογών που είναι 1%. Οι µεγαλοκαναλάρχες σε
µία στιγµή άγριας λιτότητας για τους φτωχότερους ζητάνε το 2%
να γίνει 0,1%, δηλαδή είκοσι φορές λιγότερο. Είστε σε θέση να
πείτε «όχι, δεν θα αλλάξει αυτός ο νόµος, θα µείνει το 2% επί του
τζίρου έτσι όπως είναι και θα εφαρµόζεται»;

Επίσης, µπορείτε να µου πείτε αν το 2010 -που δεν ήταν χρονιά
εθνικών εκλογών- εισπράχθηκε το 2% ή µήπως µε απόφαση τότε
της κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας υπήρξε νέα χαριστική
ρύθµιση και δόθηκε 1%;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο κύ-

ριος Κεδίκογλου.
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):

Κύριε Παπαδηµούλη, πρώτον, η Νέα Δηµοκρατία δεν ήταν στην
κυβέρνηση το 2010 και δεύτερον, έγιναν δηµοτικές και περιφε-
ρειακές εκλογές.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Η απόφαση πάρθηκε το
2009.

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):
Μου µιλάτε για το 2010.

Νοµίζω ότι ήµουν σαφέστατος, κύριε Παπαδηµούλη. Θα ήθελα
να σηµειώσετε την πρόσκληση που σας κάνω, όπως είχα κάνει
και στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας, να φτιάξουµε µαζί το
σωστό πλαίσιο µε αφορµή τη µετάβαση στην ψηφιακή µετάδοση
για να µπορέσουµε επιτέλους να έχουµε ένα σωστό πλαίσιο για
τα µέσα ενηµέρωσης. Η σηµερινή Κυβέρνηση του Αντώνη Σα-
µαρά είναι αποφασισµένη να δηµιουργήσει ένα σταθερό νοµικό
πλαίσιο µε τη στήριξη όλων των δηµοκρατικών πολιτικών δυνά-
µεων, ώστε αυτό το πλαίσιο να έχει και βαρύτητα και διάρκεια.

Κύριε Παπαδηµούλη, διαφωνείτε ότι επιβάλλεται να δηµιουρ-
γηθεί ένα ενιαίο πλαίσιο µε τη στήριξη όλων, ακόµα και τη δική
σας; Τώρα είστε Αξιωµατική Αντιπολίτευση, δεν είστε κόµµα του
3%. Τιµήστε το, κάντε προτάσεις. Έχετε µπροστά σας έναν άν-
θρωπο που ξέρει να συζητάει, ξέρει να ακούει και το ξέρετε καλά
αυτό.

Ως Υφυπουργός αρµόδιος για τη λειτουργία των Μέσων Μα-
ζικής Ενηµέρωσης είµαι υποχρεωµένος να συνυπολογίσω σ’
αυτή τη φάση και το ανθρώπινο δυναµικό των ιδιωτικών σταθ-
µών. Γνωρίζετε άραγε πόσοι συνάδελφοι δηµοσιογράφοι βρί-
σκονται στην ανεργία; Είναι πάνω από το 40% των µελών της
ΕΣΗΕΑ. Ξέρετε πόσοι χτυπούν πόρτες κάθε µέρα ψάχνοντας για
δουλειά; Ο δηµοσιογράφος που χάνει τη δουλειά του σήµερα
είναι σχεδόν καταδικασµένος να µην ξαναβρεί δουλειά. Θα είµαι
ο τελευταίος άνθρωπος που θα βάλει την υπογραφή του σε εκα-
τοντάδες απολύσεις συναδέλφων.

Θα µου πείτε τώρα: «Κύριε Κεδίκογλου, θα αφήσετε τους κα-
ναλάρχες να αλωνίζουν µε το πρόσχηµα της οικονοµικής κρί-
σης;». Σας απαντώ ευθέως: Όχι. Περιµένετε λοιπόν να δείτε το
σχέδιο νόµου και µετά να µε κρίνετε. Σας υπενθυµίζω ότι αναφέ-
ρονται στο πρόγραµµα του κόµµατός σας. Μιλάτε για αναστολή
απολύσεων στα ιδιωτικά κανάλια. Δεν προτείνετε λύσεις. Μόλις
πρόσφατα µεγάλος τηλεοπτικός σταθµός απέλυσε δηµοσιογρά-
φους και τεχνικούς που εργάζονταν στη Θεσσαλονίκη. Φαντάζε-
στε αν σ’ αυτή τη φάση ζητούσαµε επισταµένα και χωρίς συγκε-
κριµένο νοµοθετικό πλαίσιο τα ποσά που επικαλείσθε, τι θα γι-
νόταν και πόσους επιπλέον άνεργους θα είχαµε; 

Σας υπενθυµίζω επίσης ότι το κόµµα σας, ή έστω µία συνι-
στώσα σας, είχε υποβάλει ερώτηση προς το Υπουργείο για το
συγκεκριµένο θέµα. Μάλιστα επικαλέστηκε τον εν λόγω νόµο και
ζήτησε την άµεση παρέµβαση της Κυβέρνησης προκειµένου να
αποφευχθούν οι απολύσεις.

Συνεννοηθείτε µε την κ. Δέσποινα Χαραλαµπίδου και µε τον
Πρόεδρό σας τι είναι τελικά πιο σηµαντικό για το ΣΥΡΙΖΑ, η ανερ-
γία και η εξαθλίωση ή η εµµονή σε παλαιοκοµµατικές εσωτερικής
κατανάλωσης δραστηριότητες που ως µοναδικό στόχο έχουν την
υπονόµευση της επιχειρηµατικότητας. 

Είναι προφανές ότι δεν πρέπει να βοηθήσουµε να δηµιουργη-
θούν νέες στρατιές ανέργων. Επί είκοσι χρόνια τώρα –και φταίµε
γι’ αυτό όλοι εµείς οι πολιτικοί- οι καναλάρχες λειτουργούν µε
τους δικούς τους κανόνες. Με πλήρη λοιπόν διαφάνεια και µε
γνώµονα τον άνθρωπο πρέπει να βάλουµε τις «κόκκινες γραµ-
µές». Χρειαζόµαστε την επιχειρηµατικότητα στα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης, όχι όµως την άναρχη επιχειρηµατικότητα, αλλά
πάντα σ’ ένα ορθό και όχι άναρχο νοµικό περιβάλλον.

Καλώ για µία ακόµα φορά όλες τις δηµοκρατικές δυνάµεις να
επιδείξουν την ανάλογη ωριµότητα για να φτιάξουµε ένα νόµο
για τα επόµενα είκοσι χρόνια. Μπορούµε να διαβουλευτούµε και
να συζητήσουµε για να λύνουµε προβλήµατα και όχι για να τα
δηµιουργούµε, κύριε Παπαδηµούλη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Θα συζητηθεί η τρίτη
µε αριθµό 343/1-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της
Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παρα-
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σκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών σχε-
τικά µε την πάταξη φορολογικών αδικηµάτων.

Στην επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υφυπουργός κ. Μαυραγάνης.

Ορίστε, κ. Χριστοφιλοπούλου, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, ο κόσµος έχει διάχυτη την εντύπωση εδώ και

πολύ καιρό ότι η ελληνική πολιτεία δεν είναι αποτελεσµατική,
ούτε στην πάταξη των φορολογικών αδικηµάτων ούτε στην αντι-
µετώπιση της φοροδιαφυγής. Υπάρχει µια έλλειψη εµπιστοσύ-
νης, υπάρχει οργή, υπάρχει θυµός. Και αυτό δεν βοηθάει να
δηµιουργηθεί κλίµα εµπιστοσύνης στον πολίτη και το κράτος. 

Θέλω να σας πω, επίσης εισαγωγικά, ότι ο κόσµος ελάχιστα
ενδιαφέρεται αν νοµοθετήσαµε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Γνωρίζετε ότι ο ν. 3943/2011 έτσι όπως τροποποιήθηκε και µε το
ν. 4046/2012 είναι ένας νόµος που εισάγει καινοτόµα στοιχεία
στην αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής. Εισάγει τον θεσµό του
Εισαγγελέα Οικονοµικού Εγκλήµατος, αυστηροποιεί τις κυρώ-
σεις, τις ποινές για φορολογικά αδικήµατα και βεβαίως µετατρέ-
πει τα φορολογικά αδικήµατα σε διαρκή. Όλα αυτά διευκο-
λύνουν. 

Ερχόµαστε όµως τώρα, κύριε Υπουργέ, να δούµε ότι τον τε-
λευταίο καιρό, η ελληνική κοινωνία, η κοινή γνώµη, έχει συγκλο-
νιστεί από σειρά δηµοσιευµάτων και διαρροών. Λίστες, λίστες,
λίστες και ονόµατα περιπτώσεων. Ονόµατα πραγµατικά; Ονό-
µατα µη πραγµατικά; Κυνήγι µαγισσών; Όλο αυτό δηµιουργεί
ένα αίσθηµα αδικίας στους πολίτες. 

Εγώ θα αναφερθώ σε µια από τις λίστες, πολύ σηµαντική: πε-
νήντα τέσσερις χιλιάδες φορολογούµενοι έχουν στείλει στο εξω-
τερικό 22 δισεκατοµµύρια ευρώ. Ο νόµος µας δίνει τα εργαλεία.
Πού βρίσκεται το στάδιο των ερευνών αυτών; Ο νόµος µας δίνει
για πρώτη φορά τη δυνατότητα να διασταυρώσουµε τα στοιχεία
των φορολογικών τους δηλώσεων µε τα στοιχεία των τραπεζικών
τους καταθέσεων. 

Θέλω, λοιπόν, να ξέρω γι’ αυτή τη λίστα, πού βρίσκεται η δια-
δικασία εφαρµογής του νόµου και ποια είναι τα αποτελέσµατα.
Και αν σήµερα δεν έχετε αποτελέσµατα σε επίπεδο εισπράξεων
εγώ θα επανέλθω, κύριε Υπουργέ. Πιθανόν να µην είστε ακόµα
στη φάση να µου πείτε ότι µετά από πρόσκληση του ΣΔΟΕ σ’ αυ-
τούς τους ανθρώπους, για να διευθετήσουν τις φορολογικές
τους εκκρεµότητες, έγινε αυτό και αυτό. Ελπίζω να ακούσω κάτι
από εσάς. 

Εγώ θα επανέλθω σε λίγες εβδοµάδες από τώρα να δω πού
βρισκόµαστε, ώστε να µπορούµε πραγµατικά να πούµε ότι αυτό
το εργαλείο απέφερε τη δυνατότητα να εντοπίσουµε οικονοµικά
εγκλήµατα ή φορολογικές αδικίες ή παρατυπίες ή παρανοµίες
έτσι ώστε να αποφέρουν και εισπράξεις στο δηµόσιο αλλά να
υπάρχει και η δίκαιη τιµωρία, κύριε Πρόεδρε. Κυρίως η δίκαιη τι-
µωρία.

Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ για την ανοχή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Απαντώ στην ερώτηση της κ. Χριστοφιλοπούλου ξεκινώντας

µε την διάθεση να συµφωνήσω µαζί της ότι πλέον ήρθε η ώρα
να βάλουµε µια τάξη στο φορολογικό µας σύστηµα. Και δεν είναι
µόνο το φορολογικό σύστηµα οι νόµοι, οι οποίοι και αυτοί πά-
σχουν, κυρία Χριστοφιλοπούλου και χρειάζονται αλλαγή. Ό,τι
καλό υπάρχει, το κρατάµε. Ό,τι χρειάζεται βελτίωση, θα το βελ-
τιώσουµε στη φορολογική µεταρρύθµιση. 

Αυτό που έχει περισσότερο σηµασία είναι πώς χρησιµοποι-
ούµε το µηχανισµό που έχουµε για να επιτύχουµε τα καλύτερα
αποτελέσµατα. Νοµίζω ότι τα τελευταία χρόνια δεν ήµασταν
τόσο επιτυχείς σ’ αυτόν τον τοµέα. 

Από εδώ και πέρα, από τη στιγµή που εγώ τουλάχιστον ανέ-
λαβα βρήκα µια κατάσταση που πρέπει να βελτιωθεί τάχιστα
στον ελεγκτικό µηχανισµό. Ο ελεγκτικός αυτός µηχανισµός να
χρησιµοποιήσει κατά τον καλύτερο δυνατό τρόπο τις πληροφο-
ρίες που του είναι διαθέσιµες. 

Με αφορµή το δηµοσίευµα αυτής της εφηµερίδας, που ανα-
φέρετε στην ερώτησή σας, θέλω να σας πω ότι έχουµε από τη
µια µεριά το ΣΔΟΕ που διενεργεί προληπτικούς ελέγχους, προ-
σωρινούς ελέγχους σε κάθε µορφή επιχειρηµατικής δραστηριό-
τητας για τη διαπίστωση της ορθής εφαρµογής της φορολογικής
νοµοθεσίας. Διενεργεί έρευνες, ανοίγει λογαριασµούς και εφό-
σον έχει στοιχεία συντάσσει έκθεση την οποία διαβιβάζει στις αρ-
µόδιες ΔΟΥ προκειµένου να επιβληθούν σε βάρος των υπόχρεων
οι προβλεπόµενες από την κείµενη νοµοθεσία διοικητικές και ποι-
νικές κυρώσεις, εφόσον συντρέχει περίπτωση. 

Υπάρχουν, όµως και άλλες πληροφορίες. Η Τράπεζα της Ελ-
λάδος, όπως πολύ σωστά αναφέρατε, τα τελευταία χρόνια µας
έδωσε πληροφόρηση σε σχέση µε τα εµβάσµατα και αυτά τα εµ-
βάσµατα η Γενική Γραµµατεία Πληροφοριακών Συστηµάτων τα
αντιστοίχισε µε τις φορολογικές δηλώσεις και προχωράµε πάρα
πολύ γρήγορα στην επεξεργασία, ώστε να βγάλουµε τα συµπε-
ράσµατα και αυτοί οι οποίοι έχουν αναντιστοιχία, αφού δεν µπο-
ρούν να δικαιολογήσουν αυτήν την αναντιστοιχία, να φορολογη-
θούν, να πληρώσουν και να βάλουµε πλέον τέλος σ’ αυτό το κα-
θεστώς της ατιµωρησίας.

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να πω ότι πρέπει όλοι να είµαστε
πάρα πολύ αποφασισµένοι στον αγώνα κατά της φοροδιαφυγής,
διότι εάν δεν έχουµε αποτέλεσµα εκεί που υπάρχει σίγουρα
υλικό, τότε βεβαίως θα χρειάζεται πάντα να κοιτάµε το σκέλος
των δαπανών, το οποίο συµφωνώ ότι δεν είναι δίκαιο σαν ενέρ-
γεια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Iωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά για τη δευτε-

ρολογία σας.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, προφανώς και οι νόµοι δεν είναι τέλειοι, αλλά

καλό είναι να τους εφαρµόζουµε πρώτα, γι’ αυτό και η ερώτησή
µου έχει σκοπό να δούµε πως τα εργαλεία του παρόντος νόµου
µας διευκολύνουν ή δεν µας διευκολύνουν, όπως η διασταύρωση
των στοιχείων που ανέφερα και αναφέρατε και εσείς στο να εν-
τοπίσουµε, αλλά και να αξιοποιήσουµε φορολογικά αδικήµατα
και να το κάνουµε ταχύτατα. 

Θέλω να σας ρωτήσω, λοιπόν, τι χρονοδιάγραµµα έχετε γι’
αυτές τις περιπτώσεις, γιατί πρόκειται για πάρα πολλές περιπτώ-
σεις, είναι πενήντα τέσσερις χιλιάδες περίπου φορολογούµενοι
και ποιες είναι οι προτεραιότητες; 

Θα έλεγα ότι σε µια κοινωνία, η οποία θέλει να σεβαστεί το αί-
σθηµα δικαίου, η προτεραιότητα πρέπει να είναι προς εκείνες τις
περιπτώσεις, οι οποίες αφορούν πολύ µεγάλα ποσά και η προ-
τεραιότητα, επίσης, πρέπει να είναι σε εκείνες τις υποθέσεις που
τυχόν αφορούν τη διαχείριση δηµοσίου χρήµατος. Άρα, αυτές οι
δύο προτεραιότητες για εµένα είναι κλειδί για το πώς οι δικές
σας υπηρεσίες θα βάλουν µπροστά αυτήν τη δυνατότητα που
έχετε της διασταύρωσης των εµβασµάτων µε τις φορολογικές
δηλώσεις. Εάν υπάρχει χρονοδιάγραµµα, εάν υπάρχουν προτε-
ραιότητες θα ήθελα να τις ακούσω.

Επίσης, θα ήθελα να σας πω ότι συµφωνώ µαζί σας ότι χρει-
άζεται ένα νέο φορολογικό πλαίσιο και λυπάµαι ιδιαίτερα που
κατά την οιονεί προεκλογική περίοδο που είχαµε -γιατί γνωρίζετε
ότι είχαµε µια ιδιότυπη προεκλογική περίοδο στη διάρκεια της
κυβέρνησης Παπαδήµου- δεν έδωσε τη δυνατότητα στα κόµ-
µατα, τουλάχιστον σ’ όλα τα κόµµατα, στην πρόσκληση τότε να
ξεκινήσει ο διάλογος. Ελπίζω να ξεκινήσει σύντοµα ο διάλογος
γι’ αυτό το δίκαιο φορολογικό σύστηµα, το οποίο θα είναι απλό,
θα είναι κυρίως σταθερό. Ελπίζω να συµφωνήσουµε ότι ένα από
τα προβλήµατα του δικού µας φορολογικού δικαίου αυτήν τη
στιγµή είναι ότι αλλάζει διαρκώς, είναι τόσο τυπολατρικό και αντί
να είναι δίκαιο, είναι πολλές φορές ληστρικό, κάτι που αντί να
ευνοεί την φορολογική εµπιστοσύνη και την ενθάρρυνση στους
πολίτες να αποκτήσουµε κάποια στιγµή φορολογική συνείδηση,
κάνει το αντίθετο.

Ένα παράδειγµα µόνο θα φέρω, κύριε Υπουργέ, γιατί ήταν και
στις προτάσεις της προηγούµενης κυβέρνησης και νοµίζω ότι
πρέπει να υπάρχει συνέχεια, ο περίφηµος Κώδικας Βιβλίων και
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Στοιχείων. Είµαστε η µόνη χώρα στον κόσµο µαζί µε την Αργεν-
τινή που έχουµε αυτόν τον Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων και
άλλες πολλές µεθόδους, οι οποίες είναι παρωχηµένες και δηµι-
ουργούν περισσότερα προβλήµατα απ’ αυτά που δήθεν καλούν-
ται ή καλούνταν σε κάποιες άλλες εποχές να επιλύσουν.

Άρα, λοιπόν, θα ήθελα στο µέτρο του δυνατού να µου δώσετε
αυτές τις απαντήσεις και ως προς το σκέλος των φοροελεγκτι-
κών µηχανισµών και των προτεραιοτήτων τους, αλλά και ως προς
το σκέλος του δικού σας χρονοδιαγράµµατος για να προχωρήσει
αυτή η µεγάλη αλλαγή που εγώ ελπίζω, κύριε Πρόεδρε, να αγ-
καλιαστεί από το Σώµα, απ’ όλες τις πτέρυγες τουλάχιστον του
δηµοκρατικού τόξου στο Σώµα και να προσφέρουν όλοι και από
θέση συµπολίτευσης, συνεργασίας µε την Κυβέρνηση και από
θέση αντιπολίτευσης τις απόψεις τους, έτσι ώστε αυτό που θα
δηµιουργηθεί να έχει σταθερότητα και βιωσιµότητα στο χρόνο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Όσον φορά το χρονοδιάγραµµα η επεξεργασία βρίσκεται σε
πολύ προχωρηµένο σηµείο και πολύ σύντοµα θα είµαστε σε θέση
να έχουµε την πληροφόρηση απ’ όσους είχαν αναντιστοιχία µε-
ταξύ εισοδηµάτων και εµβασµάτων. Το πολύ σύντοµα, δεν
µπορώ να σας πω ακριβώς σε πόσες µέρες, αλλά θα είναι πολύ
σύντοµα.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Σ’ ένα µήνα;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Επι-

τρέψτε µου να µην πω ακριβώς. Θα πω, όµως, ότι είναι πολύ σύν-
τοµο το διάστηµα.

Οι προτεραιότητες που έχουµε, είναι ακριβώς να επεξεργαζό-
µαστε οποιαδήποτε πληροφόρηση έχουµε. Στη συγκεκριµένη πε-
ρίπτωση µας δίνεται µια πάρα πολύ καλή ευκαιρία. Η
πληροφόρηση είναι πάρα πολύ καλή και µη αµφισβητούµενη. Η
Τράπεζα της Ελλάδος µας έδωσε τα στοιχεία, τα οποία επεξερ-
γάστηκε η Γενική Γραµµατεία Πληροφοριακών Συστηµάτων και
προχωρούν γρήγορα οι ελεγκτικές υπηρεσίες. 

Προτεραιότητες, όσον αφορά σε ελέγχους, ναι, έχουµε.
Πρώτη µας προτεραιότητα είναι να ενισχύσουµε τον ελεγκτικό
µηχανισµό µε περισσότερους ελεγκτές. Και αυτό θα το κάνουµε
πολύ γρήγορα, διότι, αυτή τη στιγµή µας λείπουν ελεγκτές.

Προτεραιότητα έχουµε, επίσης, στο να ανεξαρτητοποιήσουµε
το φορολογικό µηχανισµό και να διοριστεί γενικός γραµµατέας,
ένα πρόσωπο ανεξάρτητο, µε συγκεκριµένη θητεία κατά τα πρό-
τυπα των ευρωπαϊκών κι άλλων χωρών, όπου αυτός ο άνθρωπος
θα έχει τη δυνατότητα και την υποχρέωση να κινεί και να διοικεί
το φορολογικό µηχανισµό. Με αυτόν τον τρόπο, δε θα υπάρχει
ποτέ αυτή η σκιά, ότι η πολιτική ηγεσία ασχολείται µε τα καθη-
µερινά της διοίκησης του φορολογικού µηχανισµού. 

Είναι αδιανόητο στο εξωτερικό, ο Υπουργός να γνωρίζει τους
ελέγχους. Ο Υπουργός συντονίζει τη φορολογική πολιτική και
υπάρχει ο ανεξάρτητος, ο αναµφισβήτητος άνθρωπος, ο οποίος
διοικεί το φορολογικό µηχανισµό. 

Τέλος, µου δίνεται και µια ευκαιρία να σας πω µε αφορµή
αυτό, το οποίο είπατε ότι συµφωνώ απόλυτα για τον Κώδικα Βι-
βλίων και Στοιχείων ότι είναι ένα αναχρονιστικό νοµοθέτηµα.
Πολύ γρήγορα, µέσα στον Οκτώβριο θα είµαστε σε θέση να φέ-
ρουµε στο Κοινοβούλιο το σχέδιο νόµου, όπου θα έχουµε ελαχι-
στοποιήσει αυτό το τυπολατρικό νοµοθέτηµα και θα το έχουµε
καταστήσει παρόµοιο µε αυτό που ισχύει σε άλλες χώρες της
Ευρώπης.

Άρα, λοιπόν, νοµίζω ότι προχωράµε και τις προτεραιότητες
που βάζουµε προσπαθούµε ταχύτατα να τις υλοποιήσουµε µέσα
από αντίξοες συνθήκες. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κι εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Στη συνέχεια θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 367/2-10-2012

επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή των Ανεξάρτη-
των Ελλήνων κ. Τέρενς- Νικολάου Κουίκ προς τον Υπουργό Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά

µε τα ελληνικά σχολεία του εξωτερικού.
Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Παπα-

θεοδώρου. 
Κύριε Κουίκ, έχετε το λόγο για δυο λεπτά για να αναπτύξετε

την επίκαιρη ερώτησή σας.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΪΚ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, το θέµα µου στην ουσία δεν στρέφεται σ’

εσάς. Σε εσάς κάνω µόνο µια επίκληση. Κάντε ό,τι µπορείτε µέσα
σε αυτήν τη µνηµονιακή πολιτική, να πάρετε χρήµατα από το
Υπουργείο Οικονοµικών για να προασπίσετε τη συνέχεια της ελ-
ληνικής γλώσσας στη διασπορά. Διότι, αυτό το οποίο ξεκίνησε
από υπουργίας Γιώργου Παπανδρέου ως Υπουργού Παιδείας και
που συνέχιζε µε περισσό ζήλο η κ. Διαµαντοπούλου, δεν έχει
προηγούµενο στα ιστορικά χρονικά.

Θα σας θυµίσω απλά και µόνο ότι το 1996, όταν Υπουργός Παι-
δείας ήταν ο κ. Γιώργος Παπανδρέου ψηφίστηκε ο ν.2413 –προ-
σέξτε- που προέβλεπε την κατάργηση των σχολείων της
Ελλάδας στο εξωτερικό και την ενσωµάτωση των µαθηµάτων της
ελληνικής γλώσσας στα γερµανικά, στα βελγικά και στα υπό-
λοιπα σχολεία. 

Τα χρόνια που µεσολάβησαν ο νόµος αυτός δεν ενεργοποι-
ήθηκε, µέχρι που ήρθε η κ. Άννα Διαµαντοπούλου µαζί µε την
παρέα της –την κ. Δραγώνα, την κ. Ρεπούση- και όλους αυτούς,
οι οποίοι συνωστίστηκαν στο Υπουργείο Παιδείας, όχι βεβαίως,
σαν εκείνους, οι οποίοι περίµεναν το κρουαζιερόπλοιο για να φύ-
γουν από τα παράλια της Σµύρνης και να έρθουν στην Ελλάδα. 

Έχουµε φτάσει σε ένα σηµείο, κύριε Υφυπουργέ, όπου τα ελ-
ληνόπουλα στην Αίγυπτο περιµένουν πότε θα γίνει επιτέλους
αυτός ο διαγωνισµός για να φύγουν καθηγητές και να πάνε για
να τους µάθουν ελληνικά. Κι είναι πάνω από εκατό παιδιά που
περιµένουν στην Αλεξάνδρεια και στο Κάιρο. 

Φαντάζοµαι ότι έχετε πάρει την επιστολή από τους ανθρώπους
στη Βαυαρία, οι οποίοι είναι αρκετά οργισµένοι σε σχέση µε το
τι θα κάνετε. Διότι, έχουν αυξηθεί και τα ελληνόπουλα που πη-
γαίνουν εκεί µε µετανάστες της πολύ νέας γενιάς. Κι εννοώ της
µνηµονιακής γενιάς

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Δεν θα συνεχίσω. Ξέρω ότι γνωρίζετε το θέµα. Θα περιµένω
να ακούσω την πρώτη τοποθέτησή σας και µετά θα συνεχίσω,
γιατί έχω ενδιαφέροντα στοιχεία να σας δώσω, που δεν αφορούν
µόνο αυτά τα θέµατα αλλά θα µπω λίγο και στο θέµα της Θρά-
κης, ακόµη και σε πανεπιστηµιακά θέµατα που αφορούν την ελ-
ληνική γλώσσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού κ. Θεόδωρος Παπαθεοδώρου.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Κύριε Πρόεδρε,
κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα ήθελα να απαντήσω στην ουσία
της ερώτησής σας, κύριε Κουΐκ, και να σας πω ότι κατανοώ την
ανησυχία που έχει δηµιουργηθεί στην οµογένεια, µερικές φορές
από αναρµόδιες πηγές, από τροφοδοτούµενες φήµες. 

Θα σας πω και κάτι άλλο. Πέρα από την προσωπική, υπάρχει
και πολιτική ευαισθησία για το συγκεκριµένο ζήτηµα, διότι έχω
παρακολουθήσει αρκετά χρόνια, λόγω της προσωπικής διαδρο-
µής, τα σχολεία του εξωτερικού. Εποµένως, γνωρίζω ποια είναι
η σχέση αυτών των σχολείων και µε το µητροπολιτικό κέντρο και
ποια είναι η προσφορά τους, έτσι ώστε να κρατηθούν η γλώσσα,
ο πολιτισµός, η ιστορία. 

Στόχος του Υπουργείου Παιδείας είναι να στηρίξει τα ελληνικά
σχολεία του εξωτερικού µε όποιον τρόπο µπορεί αυτήν τη στιγµή
και ιδιαίτερα στη δύσκολη περίοδο που διανύουµε. Υπάρχει,
όµως, ανάγκη επανασχεδιασµού και αναδιοργάνωσης της ελλη-
νόγλωσσης εκπαίδευσης και αναδιάρθρωσης των εκπαιδευτικών
µονάδων εξωτερικού. Αυτή η στρατηγική εντάσσεται αυτήν τη
στιγµή στα βελτιωτικά σχέδια για την καλύτερη παροχή ελληνι-
κής εκπαίδευσης, γεγονός σε πολλές περιπτώσεις αναγκαίο –και
εδώ, πιστεύω, θα συµφωνήσετε µαζί µου- αφού έχουν παρατη-
ρηθεί φαινόµενα να υπάρχουν σχολεία µε έναν ή δύο µαθητές
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σε ορισµένες χώρες, που είχαν δασκάλους και φαινόµενα µε
εξήντα ή εβδοµήντα µαθητές σε σχολεία, που όµως δεν υπήρχε
δάσκαλος ή καθηγητής. Εποµένως, αυτό συνεπαγόταν µη ορθο-
λογική κατανοµή πόρων και εκπαιδευτικού προσωπικού.

Θα πρέπει να συµφωνήσουµε και σε κάτι άλλο. Επειδή ανα-
φερθήκατε σε συγκεκριµένα γεγονότα και συγκεκριµένες χώρες,
θέλω να πω ότι όλες οι περιπτώσεις σχολείων του εξωτερικού
δεν είναι ίδιες. Διαφορετικά προβλήµατα αντιµετωπίζουν τα ελ-
ληνικά σχολεία στη Γερµανία, διαφορετικά στη Γαλλία, διαφορε-
τικά στις Ηνωµένες Πολιτείες ή στην Αυστραλία. Διαφορετικές
είναι και οι δοµές σε όλες αυτές τις χώρες και ξέρω ότι το γνω-
ρίζετε πολύ καλά. Χρειάζεται, εποµένως, ένας ανασχεδιασµός
του πλαισίου στήριξης ελληνικής εκπαίδευσης στο εξωτερικό µε
βάση τις πραγµατικές ανάγκες των κοινοτήτων.

Πέραν τούτου, όµως, µπορώ να σας ενηµερώσω και να σας
διαβεβαιώσω ότι όσον αφορά τις ελλείψεις σε εκπαιδευτικό προ-
σωπικό η αρµόδια υπηρεσία είχε ήδη προβεί στη δηµοσίευση
προκήρυξης για την πλήρωση των κενών και εργάζεται συστη-
µατικά για την άµεση και λυσιτελή έκβαση του θέµατος. Να ση-
µειώσω εδώ ότι οι αιτήσεις των υποψηφίων για τη συγκεκριµένη
προκήρυξη -για λόγους εξοικονόµησης χρόνου φέτος- υποβλή-
θηκαν ηλεκτρονικά, µετά από πρόσκληση ενδιαφέροντος. Η συγ-
κεκριµένη προκήρυξη ολοκληρώθηκε µόλις χθες, στις 7
Οκτωβρίου και έτσι, άµεσα, µέσα στις επόµενες µέρες θα προ-
χωρήσουµε στην τοποθέτηση εκπαιδευτικών, προκειµένου να
στελεχωθούν τα κενά σε συγκεκριµένες εκπαιδευτικές µονάδες.

Θέλω να πω και κάτι άλλο, γιατί νοµίζω ότι είναι σηµαντικό και
για τη δική σας πληροφόρηση. Τα κενά σε όλο τον κόσµο είναι
διακόσια πενήντα, πλην Αυστραλίας, Λατινικής Αµερικής και Νό-
τιας Αφρικής. Έχουµε παρακολουθήσει από κοντά το ζήτηµα και
της Αλεξάνδρειας και των άλλων χωρών της Αφρικής. Σήµερα,
έχουµε χίλιες διακόσιες εξήντα οκτώ αιτήσεις εκπαιδευτικών.
Εποµένως, θα προχωρήσουµε άµεσα στην κάλυψη των κενών.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Κουΐκ, έχετε

το λόγο για τρία λεπτά, προκειµένου να δευτερολογήσετε.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΪΚ: Με ικανοποιεί το γε-

γονός ότι το Υπουργείο αντιλαµβάνεται τα τεράστια κενά που
υπάρχουν και είναι κυρίως στην περιοχή της Γερµανίας. Φαντά-
ζοµαι ότι έχετε την επιστολή που έχει έρθει από το Σύλλογο Γο-
νέων Βαυαρίας, όπου για παράδειγµα στο 1ο Γυµνάσιο Μονά-
χου, που έχει τριακόσιους είκοσι µαθητές, ενεγράφησαν φέτος
τριάντα έξι µαθητές, νέα παιδιά τα οποία πήγαν µε τους γονείς
τους εκεί. Είναι το νέο µεταναστευτικό ρεύµα, για το οποίο µί-
λησα και προηγουµένως. 

Εκεί, κύριε Υφυπουργέ, είναι ένα σχολείο που δεν γνωρίζουν
ακριβώς πόσες ελλείψεις έχουν. Για να µη µπω όµως σε λεπτο-
µέρειες και σπαταλώ το χρόνο, ναι, πράγµατι, είναι τόσα τα κενά
όσα είπατε σε όλον τον κόσµο. 

Βεβαίως, και αποδέχοµαι την άποψη ότι κάθε περιοχή έχει τη
δική της ιδιαιτερότητα. Δεν µπορείς να αντιµετωπίσεις το ίδιο τη
Γερµανία µε τις Ηνωµένες Πολιτείες, όπου εκεί υπάρχει ένα άλλο
καθεστώς λειτουργίας των ελληνικών σχολείων. 

Με την ευκαιρία θα ήθελα να σας πω ότι στις Ηνωµένες Πολι-
τείες, όπου πλέον έχουµε µπει στην τρίτη και τέταρτη γενιά, θα
πρέπει –θα µου πείτε, πολυτέλεια, αλλά αφορά την ελληνική
γλώσσα- αυτά τα παιδιά να µαθαίνουν και µέσα από ειδικότερα
σχεδιασµένα βιβλία, διότι δεν τους είναι εύκολο να έχουν την ύλη
που έχουν και τα παιδιά στην Ελλάδα. Άρα, θεωρείται µεν πολυ-
τέλεια σε τέτοιους καιρούς λιτότητας, αλλά είναι αναγκαίο να το
σχεδιάσουµε.

Με την ευκαιρία να πω ότι τα κονδύλια τα οποία είχαν κοπεί
ήταν 15.000.000 ευρώ από τα επιµίσθια των καθηγητών, δηλαδή
τους στέλνουν έξω ξυπόλυτους και τους λένε πηγαίνετε να σπου-
δάσετε τα παιδιά µας και αν θα µείνετε σε παγκάκι, αν θα µείνετε
στο σταθµό του Μονάχου είναι µία άλλη ιστορία. Πάντως είναι
αυτή ίσως και η πηγή του κακού για πολλούς από εκείνους, οι
οποίοι αναγκαστικά αποσύρονται. Να σας θυµίσω όµως ότι κα-
ραβάνια έφερνε πίσω η κ. Διαµαντοπούλου, η οποία αν θυµάµαι
καλά ήταν και εκείνη η οποία είχε προτείνει µία εποχή να είναι η
επίσηµη δεύτερη γλώσσα της Ελλάδας, η Αγγλική.

Θα ήθελα µε την ευκαιρία να πω ότι ο αναπληρωτής τοµεάρ-
χης στον τοµέα των εξωτερικών που εγώ είµαι ο τοµέαρχης, ο
πρώην πρύτανης του Πολυτεχνείου ο κ. Μαρκάτος, πριν µπω
µέσα, µε παρακάλεσε επιγραµµατικά να σας θέσω δύο πράγ-
µατα.

Κέµπριτζ. Μπορούµε να πάρουµε εσαεί την έδρα των ελληνι-
κών σπουδών εκεί. Το τίµηµα υπάρχει. Είναι 1.000.000 ευρώ,
αλλά για πάντα. Διότι συνήθως τα αµερικανικά πανεπιστήµια λένε
δώσε µας 1.000.000 εσύ, να βάλουµε και εµείς άλλο τόσο και να
το έχουµε για πέντε χρόνια. Και για πάντα στο Κέµπριτζ. Σε επο-
χές λιτότητας τολµώ να σας το πω, κύριε Υπουργέ.

Όπως επίσης στη Σαγκάη, υπάρχει το πανεπιστήµιο µε την
έδρα των ελληνικών σπουδών και που κάθε χρόνο βγαίνουν δέκα
µε δώδεκα παιδιά κινεζάκια, τα οποία κάποια στιγµή θα στελε-
χώσουν εµπορικές και διπλωµατικές αντιπροσωπείες και αυτά τα
παιδιά ζητούν να έρθουν να κάνουν ένα χρόνο µεταπτυχιακά
στην Ελλάδα και δεν έχουµε ούτε καν φοιτητική εστία για να τους
φιλοξενήσουµε. Και τους φέρνουµε fast food µέσα σε ενάµιση
µήνα στη σχολή της Κέρκυρας.

Ένα τελευταίο, το οποίο έχει να κάνει µε τη Θράκη. Πριν από
µερικά χρόνια είχαµε την περίπτωση της ηρωικής δασκάλας
Χαράς Νικοπούλου. Δεν θέλω να µπω σε περισσότερες λεπτο-
µέρειες, θα ήθελα να σας καταθέσω προσωπικά στο γραφείο
σας την περίπτωση αλλά δηµιουργείται στην περιοχή της Ξάνθης
µία νέα περίπτωση Χαράς Νικοπούλου. Μία χριστιανή δασκάλα,
η οποία διώκεται αυτήν τη στιγµή από τη γνωστή φάµπρικα του
προξενείου της Κοµοτηνής και που πολύ φοβάµαι ότι εάν και εδώ
ενδώσουµε θα στραβώσει πολύ το κλίµα. Χαίροµαι, όµως, που
έµαθα ότι ανυποχώρητα το Υπουργείο Παιδείας επέβαλε το νόµο
του κράτους, που υποχρεωτικά στέλνει τα παιδιά στο νηπιαγω-
γείο πριν εγγραφούν στην Α’ Δηµοτικού. Και αυτό θεωρώ ότι
είναι και µια –πιστέψτε µε, το λέω πολύ εγωϊστικά- µια κατά-
κτηση, η οποία βγήκε και µέσα από δικό µου κοινοβουλευτικό
έργο, διότι ξέρω ότι πολλούς ενοχλώ εκεί αλλά σκοπεύω να ενο-
χλήσω ακόµα περισσότερους, γιατί η Θράκη δεν µπορεί να πα-
ραδοθεί σε καµµία περίπτωση στην Άγκυρα, πολύ περισσότερο
µέσω της παιδείας.

Κύριε Υφυπουργέ, σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υφυπουρ-

γός έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Κύριε Βουλευτά,
ως προς το συγκεκριµένο γεγονός ευχαρίστως να ενηµερωθώ. 

Θα σας πω, όµως, ότι από την πρώτη στιγµή για το ζήτηµα των
µουσουλµανοπαίδων το Υπουργείο Παιδείας είχε λάβει ξεκά-
θαρη θέση και νοµίζω ότι αυτό επιτάσσει και η προσήλωση, ο σε-
βασµός, η τήρηση της νοµιµότητας για όλη την υποχρεωτική
εκπαίδευση. Από εκεί και πέρα θα ήθελα να δούµε τρία θέµατα,
παρά το γεγονός ότι δεν ήταν στην ερώτησή σας, για λόγους
που κατανοείτε. Έχω µία ενηµέρωση, την οποία θα ήθελα να κα-
ταθέσω.

Αυτήν τη στιγµή εξετάζουµε τις συνθήκες και για το Κέµπριτζ
αλλά και για το Κέντρο Νεοελληνικών Σπουδών στο Παρίσι. Είναι
η δυνατότητα που πρέπει να εξασφαλίσουµε, έτσι ώστε να υπάρ-
ξει η καλλιέργεια της ελληνικής γλώσσας, του ελληνικού πολιτι-
σµού σε πανεπιστήµια, τα οποία είναι διεθνούς ακτινοβολίας και
από την άλλη πλευρά θεωρώ ότι είναι υποχρέωσή µας να έρ-
θουµε –και το έκανα µε το Γάλλο οµόλογό µου- σε επαφή µε τις
αντίστοιχες αρχές των κρατών αυτών, ώστε να µπορούµε να εξα-
σφαλίσουµε αυτήν τη διαδικασία, η οποία σε πολλές περιπτώσεις
έχει πολύ µεγάλη παράδοση. Ξέρετε ότι δεν είναι πρόσφατο το
γεγονός των ελληνικών εδρών στα πανεπιστήµια αυτά, ούτε στο
Κέµπριτζ ούτε στη Γαλλία. Στη Γαλλία είναι από το 1909. Κατα-
λαβαίνετε ότι όλη αυτή η παράδοση θα πρέπει να συνεχιστεί.

Όσον αφορά το Πανεπιστήµιο της Σαγκάης, έχουµε έρθει σε
επαφή µε το προξενείο που δουλεύει πραγµατικά µε πολύ εντα-
τικούς ρυθµούς, έτσι ώστε να εξασφαλιστεί αφ’ ενός η δυνατό-
τητα της διδασκαλίας της ελληνικής γλώσσας στο εκεί
πανεπιστήµιο και στο Σιάο Τόγκ και στα υπόλοιπα πανεπιστήµια. 

Από την άλλη πλευρά –κάτι το οποίο θεωρώ επίσης πολύ ση-
µαντικό που το υποστηρίζουµε- έχουµε έρθει σε προγραµµατική
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συµφωνία µε µεγάλο ελληνικό ίδρυµα έτσι ώστε να υπάρχει και
η εξ αποστάσεως διδασκαλία των ελληνικών µέσω του προγράµ-
µατος «Οδυσσέας». Θα σας έλεγα ότι αυτήν τη στιγµή στην Κίνα
είναι πάνω από τέσσερις χιλιάδες οι εγγεγραµµένοι Κινέζοι που
παρακολουθούν εξ αποστάσεως την διδασκαλία της ελληνικής
γλώσσας. Αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό διότι από αυτό το
προσωπικό, το οποίο έχει διδαχθεί την ελληνική γλώσσα θα
έχουµε αργότερα και ανθρώπους οι οποίοι θα υπηρετήσουν και
θα διδάξουν οι ίδιοι την ελληνική γλώσσα.

Είναι κάτι το οποίο παρακολουθούµε και επειδή βρίσκεται σε
εξέλιξη δεν υπάρχει καµµία ανακοίνωση µέχρι σήµερα. Πάντως
πρέπει να σας πω ότι σε επίπεδο προγραµµατικής συµφωνίας το
ζήτηµα έχει λήξει.

Όσον αφορά το ζήτηµα το οποίο θέσατε γενικότερα για την
ελληνόγλωσση παιδεία στο εξωτερικό, να σας πω ότι οι κύριοι
άξονες της πολιτικής µας αυτήν τη στιγµή είναι η παροχή ελλη-
νικής παιδείας υψηλού επιπέδου και εκπαίδευσης στην οµογέ-
νεια. Αυτό στο οποίο στοχεύουµε είναι η διάδοση της ελληνικής
γλώσσας και του πολιτισµού…

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ- ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΪΚ: Τα χρήµατα…
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Θα σας πω.
Διάδοση, λοιπόν, της ελληνικής γλώσσας και του πολιτισµού

και δυνατότητα στους πολίτες ελληνικής καταγωγής να µην απο-
λέσουν την ταυτότητά τους και τη σύνδεσή τους µε το µητροπο-
λιτικό κέντρο.

Μπορεί να µην έχουµε τις ίδιες δυνατότητες που είχαµε στο
παρελθόν, µπορούµε όµως να εξορθολογήσουµε το σύστηµα
κατά τέτοιο τρόπο ώστε να µπορούµε να διατηρήσουµε εκπαι-
δευτικό προσωπικό είτε µε επιµίσθιο είτε χωρίς, διότι σκεφθείτε
ότι σε πολλές περιπτώσεις έχουµε εκπαιδευτικούς οι οποίοι είναι
παντρεµένοι, παραδείγµατος χάριν, µε µόνιµους κατοίκους εξω-
τερικού.

Καταβάλλεται κάθε προσπάθεια αυτήν τη στιγµή –και θέλω να
το πιστέψετε αυτό- έτσι ώστε να καλυφθούν οι θέσεις και µάλι-
στα να καλυφθούν στις καλύτερες δυνατές συνθήκες για τα σχο-
λεία της οµογένειας. 

Ευχαριστώ.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΪΚ: Άρα, δεν κλείνουν του

χρόνου τα ελληνικά σχολεία έξω.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Θα σας έλεγα το
εξής: Εάν υπήρχε µία τέτοια πρόθεση το καλοκαίρι δεν θα είχαµε
αναστείλει την ισχύ του ν.4027/2011 που προέβλεπε κάτι τέτοιο. 

Αυτήν τη στιγµή εξετάζουµε τον εξορθολογισµό και στην επό-
µενη φάση θα είµαστε έτοιµοι να εξαγγείλουµε τον νέο χάρτη σε
αυτή την περίοδο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Η Πέµπτη µε αριθµό 377/2-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή Αυγή κ.
Ιωάννη Λαγού προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστα-
σίας του Πολίτη, σχετικά µε την απελευθέρωση λαθροµετανα-
στών από τα Κέντρα Κράτησης Μεταναστών, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται

Η έκτη µε αριθµό 372/2-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Βουλευτή της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Ιωάννη Πα-
νούση προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε τις συνθήκες κράτησης στην Διεύθυνση Αλ-
λοδαπών Αττικής, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Η έβδοµη µε αριθµό 385/2-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Θεοδοσίου Κωνσταντινίδη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών
και Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού,
σχετικά µε την πρόσληψη εκπαιδευτικού προσωπικού για τη λει-
τουργία των δηµοτικών καλλιτεχνικών σχολών και ωδείων, δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Η πρώτη µε αριθµό 364/2-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου

κύκλου της Βουλευτού της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελένης Μακρή-
Θεοδώρου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, σχετικά µε την νοµιµοποίηση των κτηνοτροφικών
εγκαταστάσεων, δεν θα συζητηθεί κατόπιν συνεννόησης Υπουρ-
γού και Βουλευτή και διαγράφεται.

Επόµενη είναι η δεύτερη µε αριθµό 382/2-10-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ευγε-
νίας Βαµβακά προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων
Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την αντιµετώπιση των
προβληµάτων στην στελέχωση των σχολείων Ειδικής Αγωγής.

Η συνάδελφος κ. Βαµβακά έχει το λόγο για δύο λεπτά να ανα-
πτύξει την επίκαιρη ερώτησή της.

ΕΥΓΕΝΙΑ ΒΑΜΒΑΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η νέα σχολική χρονιά έχει ξεκινήσει µε πρω-

τοφανή προβλήµατα στη λειτουργία των σχολείων ειδικής αγω-
γής, τα οποία σας έχουµε ήδη επισηµάνει µε προηγούµενη
ερώτησή µας. Παρ’ ότι έχουν συµπληρωθεί είκοσι επτά ηµέρες
από το πρώτο κουδούνι στην εκπαίδευση, οι µαθητές µε αναπη-
ρία και µαθησιακές δυσκολίες βρίσκονται στα σπίτια τους είτε
επειδή τα σχολεία είναι κλειστά και µε ελλείψεις είτε επειδή δεν
υπάρχει τρόπος µεταφοράς αυτών των παιδιών από και προς τα
σχολεία.

Ο αριθµός κλειστών σχολείων ειδικής αγωγής, είναι πρωτοφα-
νής, δίνοντας µία εικόνα πλήρους αποσύνθεσης του εκπαιδευτι-
κού συστήµατος.

Η κατάσταση αυτή οφείλεται στη µη πλήρωση πέντε χιλιάδων
κενών θέσεων ειδικού εκπαιδευτικού και βοηθητικού προσωπι-
κού, απαραιτήτων για την εύρυθµη λειτουργία των σχολείων,
αλλά και για την ασφαλή µεταφορά των µαθητών από και προς
αυτά. 

Μέχρι σήµερα το Υπουργείο έχει καλύψει λιγότερο από τα
µισά κενά. Το πρόβληµα συνεχίζει να µένει µεγάλο για τη λει-
τουργία των σχολείων. Γνωρίζουµε ότι η µετακίνηση των µαθη-
τών προς και από το σχολείο δεν είναι αποκλειστική ευθύνη του
Υπουργείου Παιδείας. Τούτο δεν σηµαίνει, όµως, τίποτα απολύ-
τως, αφού το µερίδιο ευθύνης που αναλογεί στο Υπουργείο είναι
αρκετά µεγαλύτερο. 

Περιµέναµε µέχρι σήµερα να έχετε αντιµετωπίσει το πρό-
βληµα. Περιµένουµε δύο µήνες τώρα να προβείτε σε όλες τις
απαραίτητες ενέργειες προκειµένου να λειτουργήσουν τα σχο-
λεία. Δυστυχώς, ακόµα περιµένουµε. Το αποτέλεσµα της µέχρι
τώρα πολιτικής σας είναι τραγικό. Τα παιδιά µε αναπηρία είναι
καταδικασµένα να κάθονται στα σπίτια τους και το ποτήρι ξεχεί-
λισε. Υπάρχουν άδειες έδρες στα σχολεία ειδικής αγωγής και
άδεια θρανία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Πράττετε τόσο το αδιανόητο όσο και παρά το νόµο. Στερείτε

από τα παιδιά µε αναπηρίες το ρητά κατοχυρωµένο δικαίωµα
από το Σύνταγµα της ίσης µεταχείρισης, των ίσων ευκαιριών
στην εκπαίδευση, αλλά και της οµαλής ένταξής τους στην κοι-
νωνία µας. Παραβιάζετε το Σύνταγµα, παραβιάζετε και το άρθρο
24 της Διεθνούς Σύµβασης του ΟΗΕ για τα δικαιώµατα των ατό-
µων µε αναπηρίες. 

Κινούµενοι σε αντικοινωνική τροχιά, υλοποιήσατε ως Κυβέρ-
νηση τις κρυφές δεσµεύσεις σας απέναντι στην τρόικα, καθώς
προτίθεστε να προβείτε σε περαιτέρω περικοπές του επιχειρη-
σιακού συστήµατος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε, πα-
ρακαλώ, κυρία συνάδελφε. Μπορείτε να επανέλθετε µετά.

ΕΥΓΕΝΙΑ ΒΑΜΒΑΚΑ: Απλά θέλω να κάνω την ερώτηση, εφό-
σον δεν έχω άλλο χρόνο, µε βάση όσα είπα και άλλα που πρέπει
να ολοκληρώσω στη δευτερολογία µου: Αν και βρισκόµαστε στο
και πέντε, τι µέτρα προτίθεστε να λάβετε ώστε αύριο να µην
υπάρχει κενή έδρα και κενό θρανίο στα ειδικά σχολεία και µε
ποιον τρόπο θα εξασφαλίσετε την ασφαλή µεταφορά των µαθη-
τών µε αναπηρία από και προς το σχολείο τους;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,
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έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Θα ήθελα πραγµατικά να ξεκινήσω λέγοντας ότι µπορώ να
συµµεριστώ την αγωνία σας, αλλά δεν µπορώ να συµµεριστώ το
σύνολο της τοποθέτησης, διότι θα µου επιτρέψετε να σας παρα-
θέσω συγκεκριµένα στοιχεία, τα οποία ενδεχοµένως δίνουν και
αποτυπώνουν µια διαφορετική πραγµατικότητα.

Θα έλεγα το αυτονόητο, ότι η ειδική αγωγή και εκπαίδευση τέ-
θηκε εξαρχής ως βασικός στόχος της πολιτικής του Υπουργείου
Παιδείας και καταβάλλουµε κάθε προσπάθεια σήµερα προκειµέ-
νου οι µαθητές µε ειδικές ανάγκες να έχουν όσο το δυνατόν ου-
σιαστικότερη και αποτελεσµατικότερη υποστήριξη. 

Δεν υπάρχουν κλειστά σχολεία. Στη νέα σχολική χρονιά 2012-
2013 γίνεται µεγάλη προσπάθεια, παρά την οικονοµική κρίση, να
αντιµετωπιστούν τα βασικά προβλήµατα και να εξασφαλιστεί η
απρόσκοπτη λειτουργία όλων των σχολικών µονάδων. Σαφώς
υπάρχουν ορισµένα προβλήµατα σε συγκεκριµένα σχολεία, τα
οποία προσπαθούµε να αντιµετωπίσουµε. 

Γίνοµαι συγκεκριµένος έτσι, ώστε να απαντήσω και στην ουσία
της ερώτησής σας. Για να καλύψουµε τις ανάγκες των δοµών ει-
δικής αγωγής πρωτοβάθµιας εκπαίδευσης πραγµατοποιήσαµε
την Παρασκευή 29 Σεπτεµβρίου οκτακόσιες ενενήντα µία προσ-
λήψεις δασκάλων και νηπιαγωγών, εκ των οποίων, επτακόσιους
πέντε δασκάλους και εκατόν οδγόντα πέντε νηπιαγωγούς, σε εκ-
παιδευτικό προσωπικό, για τις ανάγκες των σχολικών µονάδων
ειδικής αγωγής και εκπαίδευσης και τα τµήµατα ένταξης και
άµεσα θα ακολουθήσουν προσλήψεις στη δευτεροβάθµια εκπαί-
δευση.

Πραγµατοποιήθηκαν επίσης επτακόσιες ενενήντα δύο προσ-
λήψεις εκπαιδευτικών κλάδων δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης, σε
σχολικές µονάδες ειδικής αγωγής και τµήµατα ένταξης ως προ-
σωρινών αναπληρωτών, µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου
ορισµένου χρόνου και θα ακολουθήσουν, εντός των επόµενων
ηµερών, επιπλέον εκατό προσλήψεις δευτεροβάθµιας εκπαίδευ-
σης κλάδων Π16, Π19 και Π20.

Στις περιφερειακές διευθύνσεις πρωτοβάθµιας και δευτερο-
βάθµιας εκπαίδευσης όλης της χώρας διατέθηκαν πεντάκοσιες
εβδοµήντα πιστώσεις, όσον αφορά την πρώτη φάση των προσ-
λήψεων του ειδικού εκπαιδευτικού προσωπικού και ειδικού βοη-
θητικού προσωπικού για τις ανάγκες των σχολικών µονάδων
ειδικής αγωγής.

Επίσης –και αυτό νοµίζω ότι είναι πολύ σηµαντικό- θα πραγ-
µατοποιηθούν άµεσα, εννιακόσιες πενήντα προσλήψεις σε δα-
σκάλους και νηπιαγωγούς ειδικής αγωγής και εκπαίδευσης, των
κλάδων ΠΕ02, ΠΕ03, ΠΕ04 για την παροχή παράλληλης στήριξης
σε µαθητές πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας, στο πλαίσιο της
δράσης «Πρόγραµµα εξειδικευµένης εκπαιδευτικής υποστήριξης
για την ένταξη µαθητών µε αναπηρία ή και ειδικές εκπαιδευτικές
ανάγκες».

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να τονίσω ότι πέραν των παραπάνω
προσλήψεων, εξασφαλίστηκαν –και αυτό πραγµατικά να το λά-
βετε υπ’όψιν- εξακόσιες νέες πιστώσεις, επιπλέον των εννιακο-
σίων πενήντα, από το ΕΣΠΑ για την παράλληλη στήριξη, ώστε να
αντιµετωπιστούν οι ανάγκες σε ειδικό και βοηθητικό προσωπικό. 

Επίσης συντάσσεται πρόγραµµα αναβάθµισης των τεχνικών
ειδικοτήτων, γιατί έχουν ανάγκη τα σχολεία από τεχνικές ειδικό-
τητες, στα αντίστοιχα ειδικά σχολεία. Άρα θα υπάρξουν και ανα-
πληρωτές τεχνικών ειδικοτήτων.

Τέλος αναπτύσσεται πρόγραµµα πρόσληψης λογοθεραπευ-
τών, ψυχολόγων και κοινωνικών λειτουργών µέσω ΕΣΠΑ. 

Με τις παραπάνω επιπλέον προσλήψεις θα καλυφθούν πλή-
ρως τα κενά. Πέραν των παραπάνω, υπάρχει πάντα η εγρήγορση
των αρµοδίων υπηρεσιών, ώστε να αντιµετωπίζονται τα προβλή-
µατα που ανακύπτουν σε αυτόν τον ευαίσθητο, κοινωνικά, τοµέα.

Στη δευτερολογία µου επιφυλάσσοµαι να σας δώσω και πε-
ρισσότερα στοιχεία για τη µεταφορά των µαθητών αυτών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει η συνά-
δελφος κ. Ευγενία Βαµβακά.

ΕΥΓΕΝΙΑ ΒΑΜΒΑΚΑ: Γνωρίζω ότι έχετε προσλάβει, αλλά κα-

λύπτονται λιγότερες από τις µισές κενές θέσεις, που παραµένουν
πέντε χιλιάδες. Πρέπει να µας πείτε ένα χρονοδιάγραµµα γι’
αυτό το θέµα και πότε θα γίνουν όλα αυτά, γιατί τα περισσότερα
σχολεία παραµένουν κλειστά. 

Θεωρητικά λέµε ότι τα άτοµα µε αναπηρία απολαµβάνουν συγ-
κεκριµένα δικαιώµατα, που κατοχυρώνονται τόσο από το Σύν-
ταγµα όπως είπα προηγουµένως, όσο και από τη Διεθνή
Σύµβαση του ΟΗΕ, η οποία στο άρθρο 24 ορίζει πως είναι ευ-
θύνη των συµβαλλοµένων κρατών να διασφαλίζουν το δικαίωµα
στην εκπαίδευση χωρίς διακρίσεις. Πρέπει όµως να υπάρχει µέ-
ριµνα γι’ αυτό. 

Καταλάβετε, επιτέλους, ότι πρόκειται για ανθρώπινες ψυχές
που θέλουν να ανακαλύψουν και να αναδείξουν προς τα έξω τις
δεξιότητές τους, ώστε να νιώσουν χρήσιµοι, ως ενεργά µέλη της
κοινωνίας. Είναι ψυχές που εξωθούνται στο περιθώριο αυτήν τη
στιγµή, εξαιτίας της µνηµονιακής πολιτικής. Τα παιδιά µε αναπη-
ρία δεν θέλουν να κάθονται άλλο σπίτι. Θέλουν να συνεχίσουν
να µαθαίνουν και να βγαίνουν οι ιδιαιτερότητές τους, οι ικανότη-
τές τους προς τα έξω. Θέλουν να ζήσουν. Δεν θέλουν να είναι
στο περιθώριο. Δεν θα επιτρέψουµε εµείς τουλάχιστον από την
πλευρά µας, να τους στερήσετε µία αξιοπρεπή διαβίωση. 

Κύριε Υπουργέ, σας ζητώ να αναλάβετε τις ευθύνες σας. Να
µας δώσετε ένα χρονοδιάγραµµα. Πότε θα γίνουν αυτά στο
άµεσο µέλλον; Αν είναι δυνατόν, να ξεκινήσετε από σήµερα,
ώστε σε λίγο διάστηµα, να µας πείτε θετικά ότι ξεκινάνε τα σχο-
λεία που είναι κλειστά, γιατί παραµένουν κλειστά. 

Έχω εδώ στα χέρια µου έγγραφα από συλλόγους γονέων και
κηδεµόνων από ειδικά σχολεία που έχουν πρόβληµα. Αν θέλετε,
µπορώ να τα αφήσω και στα Πρακτικά. 

Γι’ αυτό, σας παρακαλώ πάρα πολύ, αν θέλετε πραγµατικά να
είστε Υπουργός Παιδείας, µόλις τελειώσουµε από εδώ, πηγαί-
νετε στο Υπουργείο να λάβετε άµεσα µέτρα, ώστε µέχρι το τέλος
της εβδοµάδας να µην υπάρχει καµµία έλλειψη σε διδακτικό και
βοηθητικό προσωπικό στα σχολεία ειδικής αγωγής.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Να είστε σίγουρη,
κυρία Βαµβακά, ότι παρακολουθούµε τα προβλήµατα. Γι’ αυτό
σας είπα ότι µπορεί να µην υπάρχουν σχολεία κλειστά, αλλά
υπάρχουν σχολεία µε προβλήµατα και προβλήµατα προσωπικού.
Είπα προηγουµένως ότι αυτές οι εξακόσιες παραπάνω πιστώ-
σεις, οι οποίες εξασφαλίστηκαν, είναι άµεσης προκήρυξης έτσι,
ώστε να τοποθετηθούν άµεσα οι εκπαιδευτικοί. Μίλησα για τις
ανάγκες σε παράλληλη στήριξη, όπως επίσης και για τα δύο προ-
γράµµατα τα οποία ήδη, εκπονούνται µέσω ΕΣΠΑ και έχουν να
κάνουν µε τις τεχνικές ειδικότητες, όπως επίσης και µε τις άλλες
ειδικότητες λογοθεραπευτών. Έχουµε όλοι την ίδια αγωνία, ώστε
τα σχολεία αυτά να λειτουργούν, διότι δεν είναι µόνο το κοινω-
νικό πρόσωπο του Υπουργείου Παιδείας, είναι η αυτονόητη υπο-
χρέωσή του να στηρίξει τα παιδιά τα οποία έχουν ειδικές
ανάγκες. 

Για τις µεταφορές θα σας έλεγα το εξής, που το είπατε και
εσείς: Μπορεί να µην ήταν αρµοδιότητα του Υπουργείου Παι-
δείας, αλλά ό,τι αφορά την καθηµερινότητα των µαθητών, αφορά
και το Υπουργείο Παιδείας. Γι’ αυτό θα ήθελα να σας εξηγήσω
την κατάσταση. Ποια είναι η κατάσταση σήµερα; Σύµφωνα µε το
νόµο του 2009, το Υπουργείο Παιδείας έχει αρµοδιότητα να στε-
λεχώνει µε οδηγούς και συνοδούς αυτά τα σχολικά λεωφορεία,
που αποτελούν ιδιοκτησία σχολικών µονάδων ειδικής αγωγής.
Αυτήν τη στιγµή έχει εγκριθεί η σχετική απόφαση για την πρόσ-
ληψη τριάντα έξι οδηγών λεωφορείων τα οποία ανήκουν στα
σχολεία αυτά και σαράντα δύο συνοδών µε σχέση εργασίας ιδιω-
τικού δικαίου ορισµένου χρόνου. Υπήρξε καθυστέρηση. Γιατί
υπήρξε καθυστέρηση; Η προκήρυξη καθυστέρησε λόγω των
εκλογικών αναµετρήσεων. Να διευκρινίσω ότι µετά το πέρας της
τελευταίας εκλογικής αναµέτρησης της 17ης Ιουνίου, οι διαδι-
κασίες επανεκκινήθηκαν ταχύτατα και µπορέσαµε να φτάσουµε
στην τελική έκβαση πρόσληψης των οδηγών αυτών. Ως προς
τους οδηγούς των άλλων σχολείων, που δεν τους ανήκουν τα λε-
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ωφορεία έγινε µία διευθέτηση προσωρινή, ώστε να υπάρξει πα-
ράταση των συµβάσεων. 

Ενδεχοµένως βεβαίως να γνωρίζετε ότι από το καλοκαίρι -αµέ-
σως µόλις αναλάβαµε- έγινε κάθε προσπάθεια έτσι ώστε σε συ-
νεργασία µε το Υπουργείο Εσωτερικών και σε συνεργασία µε την
περιφέρεια, να υπάρξει άµεση λύση για τις µεταφορές των µα-
θητών γενικότερα, αλλά και τις µεταφορές των µαθητών ειδικής
αγωγής -και εννοώ µε τα άλλα λεωφορεία και όχι µε αυτά τα
οποία ανήκουν στις σχολικές µονάδες- µε αποτέλεσµα αυτήν τη
στιγµή, η διαδικασία παράτασης των νέων συµβάσεων, τουλάχι-
στον για τις περιοχές που έχουν πρόβληµα, όπως Βόρειο Αιγαίο
και Αττική, να βρίσκεται πλέον στο Υπουργείο Οικονοµικών. 

Θέλω να τονίσω ότι σήµερα καταβάλλουµε πραγµατικά κάθε
προσπάθεια, ώστε να λειτουργήσουν οµαλά τα ειδικά σχολεία,
χωρίς προβλήµατα και στο πλαίσιο των υφιστάµενων συνθηκών.

ΕΥΓΕΝΙΑ ΒΑΜΒΑΚΑ: Κύριε Υπουργέ, θα χρειαζόµασταν ένα
χρονοδιάγραµµα τουλάχιστον, για να ξέρουµε περίπου πότε...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρία συνάδελφε,
µπορείτε και µετά να συνοµιλήσετε µε τον Υπουργό και προφα-
νώς να πάρετε πρόσθετες πληροφορίες.

Η τρίτη µε αριθµό 370/2-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου της Βουλευτού του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Θεοδώρας Τζάκρη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και
Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
σχετικά µε τις περικοπές θέσεων εργασίας στα πολιτιστικά και
αθλητικά προγράµµατα των δήµων, δεν θα συζητηθεί λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού, και διαγράφεται 

Η τέταρτη µε αριθµό 368/2-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Πανα-

γιώτη Μελά προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλή-
µατα στη λειτουργία του Εθνικού Κέντρου Άµεσης Βοήθειας
(ΕΚΑΒ), δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουρ-
γού, και διαγράφεται 

Η Πέµπτη µε αριθµό 378/2-10-2012 επίκαιρη ερώτηση, δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή
κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τα Φυσικά Πρόσωπα που είναι κάτοχοι Οµολόγων του Ελλη-
νικού Δηµοσίου και εντάχθηκαν στο PSI+, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρα-
κτικά των συνεδριάσεων της Πέµπτης 6 Σεπτεµβρίου 2012 και
Παρασκευής 7 Σεπτεµβρίου 2012 και ερωτάται το Σώµα αν τα
επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά των συνεδριάσεων της Πέµπτης 6 Σεπτεµβρίου 2012 και
Παρασκευής 7 Σεπτεµβρίου 2012 επικυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.10’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Τρίτη 9 Οκτωβρίου 2012 και ώρα 18.00’
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική
εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµη-
θεί.
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